

Call for Papers ***Accounting Perspectives***

**Sharing Accounting Research on Equity, Diversity, Indigeneity, Inclusion and
Belonging with Canadian Accountants:**

A Special Knowledge Mobilization Issue to Celebrate the CAAA's 50th Anniversary

Submission deadline: December 12, 2025

*The target audience for this special issue is primarily accountants in Canada working in industry,
public accounting, government, or the not-for-profit sector.*

[version française](#)

Guest Editor: Merridee Bujaki, Carleton University

Accounting Perspectives

Accounting Perspectives is a peer-reviewed accounting journal that provides new insights in accounting research, policy, and education. A "B" rated journal on the Australian Business Deans Council Journal Quality list, *Accounting Perspectives* publishes applied research, literature reviews, commentary, educational articles, and instructional cases that speak from or speak to the accounting community in Canada and beyond. *Accounting Perspectives* is published by the Canadian Academic Accounting Association (CAAA). This special issue helps to celebrate the 50th anniversary of the CAAA's founding in 1976, reflects the CAAA's values of Integrity, Diversity, Independence, Collegiality, Relevance and Innovation and supports the CAAA's mission to "foster a community that creates, communicates, and advances accounting knowledge in the public interest."

Call for Knowledge Mobilization Papers Addressing Topics of Equity, Diversity, Indigeneity, Inclusion and Belonging in Accounting

Accounting Perspectives is pleased to announce a call for manuscripts for a special knowledge mobilization issue that synthesizes research on Equity, Diversity, Indigeneity, Inclusion and Belonging (EDIIB) in Accounting for a primarily practitioner audience. The journal is seeking research syntheses broadly across all areas of EDIIB. Examples could include, but are not limited to, EDIIB in accounting recruitment and socialization processes; experiences of accountants with disabilities, Black, Indigenous, visible minority, LGBTQ2S+, and internationally qualified accountants; women in accounting (including matters of pregnancy, motherhood and women's health); mental health and wellbeing in accounting; the role of care work in accounting; and the intersection of various personal or social identities in accounting, among others.

Submissions are accepted in English and French. Extended (2 page) abstracts of each manuscript in the second language (French or English) will be published along with the article. In addition, for each paper accepted for this special EDIIB issue, a short “Perspectives from Practice” (1-2 pages) will be sought to accompany the knowledge synthesis article.

Both established and emerging scholars are encouraged to submit their work to this special call. *Accounting Perspectives* would also like to extend a special invitation to emerging scholars to submit research from their doctoral studies.

Submission Process

Submissions will be subject to an expedited review process. The deadline for receiving submissions is December 12, 2025. Accepted manuscripts will be published in the special knowledge mobilization issue of *Accounting Perspectives* in 2026 as part of the CAAA’s 50th anniversary activities. *Accounting Perspectives* articles for this special issue must be written in an accessible style suitable for knowledge mobilization to the professional accounting community in Canada. Technical terms, methodologies, and results should be clearly defined and discussed. For submission guidelines, please see <https://www.caaa.ca/journals-and-research/accounting-perspectives-ap/author-guidelines/>.

Please submit your manuscript online through the AP Editorial Manager (EM) website at: <https://www.editorialmanager.com/cap> . When submitting to the online system, choose the article type “Special Issue – EDIIB Knowledge Mobilization.” There is no submission fee.

Please Direct Submissions or Inquiries to:

Professor Merridee Bujaki (Guest Editor): merridee.bujaki@carleton.ca

Questions about the submission process should be addressed to Sadie Hall at ap@caaa.ca.

Questions about the special issue should be addressed to Merridee Bujaki (Guest Editor) at merridee.bujaki@carleton.ca.

Appel à communications ***Perspectives comptables***

**Partager la recherche en comptabilité sur l'équité, la diversité, l'indigénité,
l'inclusion et l'appartenance avec les comptables canadiens :
Numéro spécial sur la mobilisation des connaissances pour célébrer le 50e
anniversaire de l'ACPC**

Date limite de soumission : 12 décembre 2025

*Ce numéro spécial s'adresse principalement aux comptables canadiens travaillant dans le
secteur d'activité, l'expertise comptable, l'administration publique ou le secteur à but non
lucratif.*

Rédactrice invitée : Merridee Bujaki, Université Carleton

Perspectives comptables

Perspectives comptables est une revue comptable évaluée par les pairs qui apporte de nouvelles perspectives en matière de recherche, de politique et de formation dans le domaine de la comptabilité. Classée « B » sur la liste de qualité des revues de l'Australian Business Deans Council, *Perspectives comptables* publie des travaux de recherche appliquée, des analyses documentaires, des commentaires, des articles pédagogiques et des cas pédagogiques qui proviennent de la communauté comptable du Canada et d'ailleurs, ou qui s'adressent à cette communauté. *Perspectives comptables* est publié par l'Association canadienne des professeurs de comptabilité (ACPC). Ce numéro spécial contribue à célébrer le 50e anniversaire de la fondation de l'ACPC en 1976, reflète les valeurs de l'ACPC que sont l'intégrité, la diversité, l'indépendance, la collégialité, la pertinence et l'innovation et soutient la mission de l'ACPC qui est de « cultiver une communauté qui crée et diffuse des connaissances en comptabilité et qui contribue à faire avancer le domaine dans l'intérêt du public ».

Appel à communications sur la mobilisation des connaissances portant sur les thèmes de l'équité, de la diversité, de l'indigénité, de l'inclusion et de l'appartenance à la comptabilité

Perspectives comptables a le plaisir d'annoncer un appel à manuscrits pour un numéro spécial sur la mobilisation des connaissances qui synthétise la recherche sur l'équité, la diversité, l'indigénité, l'inclusion et l'appartenance (EDIIA) en comptabilité à l'intention d'un public principalement composé de praticiens. La revue recherche des synthèses de recherche dans tous les domaines de l'EDIIA. Les exemples pourraient inclure, sans s'y limiter, l'EDIIA dans les processus de recrutement et de socialisation en comptabilité ; les expériences des comptables handicapés, des comptables noirs, autochtones, des minorités visibles, des LGBTQ2S+ et qualifiés au niveau international ; les femmes en comptabilité (y compris les questions de grossesse, de

maternité et de santé des femmes) ; la santé mentale et le bien-être en comptabilité ; le rôle du travail de soins en comptabilité ; et l'intersection de diverses identités personnelles ou sociales en comptabilité, parmi d'autres.

Les soumissions sont acceptées en français et en anglais. Des résumés détaillés (2 pages) de chaque manuscrit dans la langue seconde (français ou anglais) seront publiés avec l'article. En outre, pour chaque article accepté pour ce numéro spécial de l'EDIIA, un court article sur les « perspectives de la pratique » (1 à 2 pages) sera demandé pour accompagner l'article de synthèse des connaissances.

Tant les chercheurs établis que les chercheurs émergents sont encouragés à soumettre leurs travaux dans le cadre de cet appel spécial. *Perspectives comptables* souhaite également inviter tout particulièrement les chercheurs émergents à soumettre des travaux de recherche sur l'audit et l'assurance issus de leurs études doctorales.

Processus de soumission

Les soumissions feront l'objet d'un processus de revue accéléré. La date limite de réception des soumissions est fixée au 12 décembre 2025. Les articles acceptés paraîtront dans un numéro spécial de *Perspectives comptables* sur la mobilisation des connaissances au début de 2026 dans le cadre des activités du 50e anniversaire de l'ACPC. Les articles de *Perspectives comptables* doivent être rédigés dans un style accessible qui convient au public diversifié de la revue. Les termes techniques, les méthodologies et les résultats doivent être clairement définis et discutés. Pour les directives de soumission, veuillez consulter <https://www.caaa.ca/fr/publications-et-recherche/perspectives-comptables/directives-aux-auteurs/>.

Veuillez soumettre votre manuscrit en ligne via le site web du gestionnaire éditorial de *PC*, *Editorial Manager (EM)*, à l'adresse suivante : <https://www.editorialmanager.com/cap>. Lors de la soumission en ligne, choisissez le type d'article « Special Issue – EDIIB Knowledge Mobilization ». Il n'y a pas de frais de soumission.

Veuillez adresser vos soumissions ou vos questions à :

Professeure Merridee Bujaki (rédactrice invitée) : merridee.bujaki@carleton.ca

Les questions relatives au processus de soumission peuvent être adressées à Sadie Hall (adjoindée à la rédaction) : ap@caaa.ca

Les questions relatives à ce numéro spécial peuvent être adressées à Merridee Bujaki (rédactrice invitée) : merridee.bujaki@carleton.ca